
 Protokół nr XXIX
Z XXIX Sesji Rady Gminy Kluki

z dnia 19 czerwca 2009 r.

Punkt 1 – Otwarcie sesji stwierdzenie quorum.

Otwarcie obrad XXIX Sesji Rady Gminy Kluki dokonał Przewodniczący 
Rady  Gminy  Grzegorz  Augustyniak,  który  przewodniczył  obradom.  Powitał 
serdecznie  wszystkich  radnych,  Pana  Wójta,  Panią  Skarbnik,  Panią  Sekretarz, 
sołtysów i  stwierdził,  iż  na  stan 15 radnych obecnych jest  14 radnych.  Obrady są 
prawomocne.
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu.
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Punkt 2     – Przyjęcie porządku obrad.

Porządek  obrad  radni  otrzymali  z  zawiadomieniem  i  materiałami  na 
sesję.  Pan  Przewodniczący  zaproponował,  aby  w  punkcie  8  porządku  obrad,  tj. 
podjęcie  innych  niezbędnych  uchwał  wprowadzić  uchwałę  Nr  24/XXIX/2009  w 
sprawie uchylenia uchwały  Nr 37/XVII/2000 Rady Gminy z dnia 28 grudnia 2000 
roku oraz uchwały Nr 4/IV/2003 Rady Gminy z dnia 17 marca 2003 roku.
Pan Wójt zaproponował przesunięcie punktu 9 porządku obrad tj. sprawozdanie Wójta z 
działalności międzysesyjnej po punkcie 3.
Innych propozycji do porządku obrad nie było. Za przyjęciem porządku obrad głosowali 
wszyscy radni. 
Proponowany porządek sesji:

1. Otwarci sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
5. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej Powiatowi Bełchatowskiemu na 

realizację zadania.
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na rok 2009.
7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  ustanowienie  służebności 

przesyłu.
8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wyodrębnienie  funduszu 

sołeckiego w 2010 roku
9. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr 37/XVII/2000 Rady Gminy z 

dnia 28 grudnia 2000 roku oraz uchwały Nr 4/IV/2003 Rady Gminy z dnia 17 
marca 2003 roku.

10. Interpelacje i wolne wnioski.
11. Sprawy różne.
12. Zakończenie obrad.
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Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
Protokół  z  ostatniej  sesji  był  do  wglądu  w  siedzibie  Rady  Gminy, 

natomiast w dniu sesji na sali obrad. Uwagi do protokołu wniósł Radny H. Kęsy w 
zakresie dotyczącym swojej wypowiedzi w sprawie remontów w Szkole Podstawowej 
w Parznie i Kaszewicach. Radny zgłosił, aby zmienić zdanie :”nieprawidłowo i zbyt  
późno  zostało  przeprowadzone  postępowanie  przez  Zespół  Obsługi  Szkół  dotyczące 
wyboru wykonawcy na remont pomieszczeń w szkole. Zaproszenie do składania ofert  
dostało  zbyt  mało  firm  i  w  rezultacie  została  wybrana  oferta  z  ceną  znacznie 
przewyższającą środki zaplanowane w budżecie.”,ponieważ jego wypowiedz brzmiała : 
„nieprawidłowo i zbyt późno zostało przeprowadzone postępowanie dotyczące wyboru  
wykonawcy na remont pomieszczeń w szkole. Zaproszenie do składania ofert dostało  
zbyt  mało  firm  i  w  rezultacie  została  wybrana  oferta  o  100  %droższa.”  
Przewodniczący poinformował zebranych, iż ewentualne uwagi do protokołu zostaną 
wniesione po odsłuchaniu dźwiękowego nagrania z poprzedniej  sesji .Innych uwag nie 
było.  Za przyjęciem protokołu głosowali wszyscy radni.

Punkt 4 – Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
Wójt B. Stein przedstawił informacje z działalności między sesyjnej:

• Zebranie  Banku  Spółdzielczego  w  Kleszczowie.  Wynik  finansowy  banku 
dodatni- 260 tys. zysku.

• Spotkanie z Dyrektorem Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych w sprawie 
dróg o charakterze leśnym, w celu skomunalizowania i naprawienia dróg przez 
samorząd.  Procedura  rozpoczęta  jest  zgodnie  z ustawą do budowy dróg i  po 
opinii Generalnej Dyrekcji Lasów Państwowych będzie toczyć się dalej.

• Zebranie Zarządu Gminy OSP i podsumowanie wszystkich jednostek OSP.
• Sukcesywnie odbywają się rozmowy i spotkania dotyczące dożynek. Wszystkie 

zadania są w trakcie doprecyzowywania.
• Podpisana została  umowa z Urzędem Marszałkowskim na dofinansowanie dróg 

dojazdowych do pól.
• Rozstrzygnięty został  przetarg na budowę  wodociągu w Osinie. Na realizację 

zadania  zabezpieczona  jest  kwota  985 tysięcy  zł.  Wpłynęło  6  ofert 
przetargowych  w  przedziale  cenowym 187  000  –  791 000.  Została  wybrana 
oferta  o  kwocie  455 629 ,75  złotych  ,złożona  przez  firmę  –  Hydromel  z 
Sieradza.  Wobec  powyższego,  środki  pozostałe  z  budowy  wodociągu  tj.200 
tysięcy zł. Pan Wójt proponuje dołączyć do realizacji wprowadzanego kolejnego 
nowego  zadania  tj.  budowa  sieci   wodociągowej  w  Słupi.     Proponowane 
przesunięcia  środków  radni  otrzymali:  Uchwała  Autopoprawka  Rady  Gminy 
Kluki z dnia 19 czerwca 2009 r. w sprawie zmian budżetu Gminy Kluki na 2009 
r.  W najbliższych dniach nastąpi podpisanie umowy, tym samym rozpoczęcie 
realizacji zadania.

• Ogłoszony został  przetarg na  drogi zaplanowane w budżecie. Termin składania 
ofert upływa 30 czerwca bieżącego roku.

• Projekt  na  budowę  ORLIKA  jest  zatwierdzony,  pozwolenie  na  budowę 
uzyskane,  jedynie  toczą  się  uzgodnienia  co  do  zgodności  specyfikacji  ze 
specyfikacją ministerialną.
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• Preselekcja  złożonych  wniosków na  kanalizację   z  miesiąca  czerwca  została 
przesunięta  na  koniec  lipca.  Niezależnie  od tego toczy  się  przygotowanie  do 
przetargu.

• Zlecone  zostało  przygotowania  kosztorysu  inwestorskiego  na  ciąg  dalszy 
remontu Urzędu Gminy.

• Przygotowanie projektu na oświetlenie w miejscowości Wierzchy Parzeńskie. 
Energetyka od lutego 2009 r. wprowadziła czynsz dzierżawny za podwieszenie 
lamp na słupach, które są ich własnością. Przed przystąpieniem do podwieszania 
lamp należy podpisać umowę z Zakładem Energetycznym na dzierżawę. Opłata 
wynosi 20 złotych w stosunku rocznym.

• Odbyła się Konferencja w Łodzi zorganizowana przez Stowarzyszenie Gmin i 
Powiatów  na  temat  możliwości  wykorzystania  środków  unijnych  na 
infrastrukturę drogową na rok 2009 i lata następne.

• Bieżące remonty  dróg odbywają się  sukcesywnie  w zależności  od warunków 
pogodowych.     

Po sprawozdaniu Pana Wójta,  p.  Radny Jerzy Dymiński  wystąpił  o przybliżenie 
tematu dotyczącego przetargu na wodociąg w Osinie.
Pan Wójt – z przetargu została wyłoniona oferta na  kwotę 455 620 075.
Przetarg został przeprowadzony zgodnie z ustawą o zamówieniach publicznych.

Punkt 5  - Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej Powiatowi 
Bełchatowskiemu na realizację zadania.

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały.
Uwag do projektu nie było. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni. 

Uchwała Nr  20/XXIX/2009
Rady Gminy Kluki

z dnia 19 czerwca 2009 r.
w sprawie pomocy finansowej Powiatowi Bełchatowskiemu na realizację 
zadania.
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

Punkt 6 - Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Kluki na rok 2009.

Zmiany  w budżecie  szczegółowo omówiła  Skarbnik  Pani  Elżbieta  Bednik. 
Zmiany  dokonywane  są  w  planie  dochodów  i  w  planie  wydatków  budżetowych. 
Zmiany w planie dochodów budżetowych dotyczą zwiększenia o kwotę 65 227, 00 i 
jednocześnie zmniejszenia dochodów o kwotę  8 832, 00. Saldo, zmniejszeń, zwiększeń 
wynosi 56 395, 00 (załącznik do projektu uchwały nr1). Natomiast zmiany w zakresie 
wydatków dotyczą zwiększenia o łączną kwotę 501.320,00 i jednocześnie zmniejszenia 
o  kwotę  400.760,00.  Plan  po  zmianach  stanowi  kwotę  100.560,00  (załącznik  do 
projektu nr2). 
Budżet na 2009 rok po zmianach wynosi:
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1.Dochody 9.990.336,79zł.
2.Wydatki 11.698.657,79zł.
Uwagi do projektu uchwały:
Radny Zochniak- złożył  wniosek o zabezpieczenie w budżecie kwoty w wysokości 
10 000 tys. zł na przygotowanie dokumentów związanych z przejęciem przez gminę 
drogi w miejscowości  Laski od Lasów Państwowych.
Radny Siewiera- złożył  wniosek o zabezpieczenie ok. 6 tys. na drogę 
Żar-Puszcza. 
Wójt B. Stein- kosztorys ORLIKA został sporządzony na kwotę 1 870 000
Radna Z. Dyła- wyraziła opinie, że  składane wnioski przez radnych należy rozpatrzeć 
dopiero  po  rozstrzygnięciu  przetargu.  Opinia  z  posiedzenia  Komisji  Budżetu  i 
Finansów w sprawie uchwały budżetowej była pozytywna. 
Radna  I.  Lewińska-   złożyła  wniosek  o  zabezpieczenie  kwoty  na  zakupienie 
pojedynczych lamp oświetleniowych. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  projekt  uchwały.  Za  przyjęciem  głosowali 
wszyscy radni.
     

Uchwała Nr21/XXIX/2009
Rady Gminy Kluki

z dnia 19 czerwca 2009 r. 
w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na rok 2009.   

Uchwała stanowi załącznik nr5 do protokołu.  
Punkt 7 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie  
służebności przesyłu.

       Uchwała dotyczy budowy linii energetycznej 400 kV.
W skład służebności przesyłu wchodziłyby dwie linie WN i SN, przebiegające w 
obrębie  działek  Kawalce,  Nowy  Janów  i  Trząs  stanowiących  własność  Gminy 
Kluki. Oddana do użytku linia 400 kV będzie stanowić znaczący dochód w budżecie 
gminy z tytułu podatku od budowli. Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Za 
przyjęciem głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 22/XXIX/2009
Rady Gminy Kluki

z dnia 19 czerwca 2009 r.
w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu.
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Punkt 8 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu 
sołeckiego w 2010 roku.

      Wójt  B.  Stein  przedstawił  zasady  wyliczania  wielkości  środków 
przeznaczonych na fundusz sołecki. Są to środki wyodrębnione przez Radę Gminy z 
budżetu  gminy.  Kwota  bazowa  do  wyliczenia  wysokości  funduszu  pochodzi  z 
wielkości  dochodów  bieżących  gminy  wykonanych  2  lata  wstecz  przez  liczbę 
mieszkańców. Jest to kwota 935 zł. Wzór na wyliczenie funduszu:

2 +l.m. / 100 x kb (kwota bazowa)
Zgodnie z powyższym wzorem wielkość środków w sołectwach kształtuje się 
następująco:
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1. Cisza – 2.524 zł,
2. Imielnia – 2.169 zł,
3. Kaszewice – 8.609 zł,
4. Kluki – 11.640 zł,
5. Kuźnica – 2.646 zł,
6. Nowy Janów – 3.833 zł,
7. Osina – 4.459 zł,
8. Parzno – 4.983 zł,
9. Rodzin – 3.450 zł,
10.  Strzyżewice – 4.226 zł,
11.  Ścichawa – 4.590 zł,
12.  Trząs – 4.123 zł,
13.  Wierzchy Kluckie – 2.973 zł,
14.  Zarzecze – 3.347 zł,
15.  Żar – 3.450 zł,
16.  Żelechów – 2.270 zł

Łączna kwota wynosi ok. 70 tys. złotych.

Pan Przewodniczący zwrócił się do sołtysów z zapytaniem czy wyrażają 
chęć   przystąpienia do funduszu .Po wyrażeniu opinii sołtysów oraz dyskusji 
radnych co do wyodrębnienia funduszu sołeckiego Przewodniczący Rady odczytał 
projekt uchwały. Za wyodrębnieniem funduszu sołeckiego głosowało 11 radnych, 1 
był przeciw, 2 wstrzymało się od głosu.

     
Uchwała Nr 23/XXIX/2009 

Rady Gminy Kluki
z dnia 19 czerwca 2009 r.

w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2010 roku.
Uchwała stanowi załącznik nr 7  do protokołu.
 
Punkt 9 - Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr 37/XVII/2000 Rady 
Gminy z dnia 28 grudnia 2000 roku oraz uchwały Nr 4/IV/2003 Rady Gminy z dnia 
17 marca 2003 roku.

      Sekretarz A. Fabrowska  sprecyzowała treść uchwały:
Od 1 kwietnia 2009 roku obowiązuje rozporządzenie w sprawie zasad wynagradzania 
pracowników  samorządowych  wydane  do  nowej  ustawy  o  pracownikach 
samorządowych,  które  określa  warunki  i  sposób  wynagradzania  pracowników 
samorządowych.  W  odniesieniu  do  pracowników  samorządowych  zatrudnionych  w 
jednostkach  organizacyjnych  gminy  zrezygnowano  z  mechanizmu  punktowego 
określania  wysokości  wynagrodzenia  i  zastąpiono go tabelą  z wyrażonym kwotowo 
minimalnym poziomem wynagrodzenia zasadniczego. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  projekt  uchwały.  Za  przyjęciem  głosowali 
wszyscy radni. 
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Uchwała 24/XXIX/2009
Rady Gminy Kluki

z dnia 19 czerwca 2009 r. 
w sprawie uchylenia uchwały Nr 37/XVII/2000 Rady Gminy z dnia 28 grudnia 
2000 roku oraz uchwały Nr 4/IV/2003 Rady Gminy z dnia 17 marca 2003 roku.
Uchwała stanowi załącznik nr 8  do protokołu.

Punkt 10 i 11 – Interpelacje i wolne wnioski. Sprawy różne.
Radni podjęli dyskusję dotyczące następujących tematów:

1)Radny J.Dymiński- sprawa szamba na terenie dawnej lecznicy. 
2)Sprawa mieszkania komunalnego w budynku Agronomówki.
3)Podwyższenie czynszu w mieszkaniu komunalnym oraz ewentualna sprzedaż.
4)Radny H.Kęsy- oczyszczenia z zarośli drogi do Koloni Kaszewice;      -nawiezienie 
tłucznia na odcinku drogi Kolonia Kaszewice przy wyjeździe na drogę nr.8; 
-wyrwy na drogach gminnych.
Wójt  B.Stein-  w  najbliższych  dniach  zostanie  wykonana  naprawa  dróg  metodą 
natryskową.
5)Radny Siewiera- naprawa odcinka drogi w miejscowości Żar.
6)Radny  Trzmiel-  proponuje  złożenie  wniosku  do  Zarządu  Krajowego  Dróg  o 
przesunięcie  znaku  zakazu  wyprzedzania  na  odcinku  drogi  nr.8  w  kierunku 
Bełchatowa. 
Wójt B.Stein sprecyzował temat modernizacji drogi nr.8 oraz lokalizację przystanków 
przy tej drodze.
7)Radny B.Trzmiel- oczyszczenie terenu wokół basenu  strażackiego.
8)Radna I.Lewińska- zaktualizowanie danych statystycznych na stronie internetowej 
Urzędu Gminy dotyczące np. liczby mieszkańców.
-sprawa założenia bankomatu.
Wójt B.Stein-BS w Kleszczowie wniosek zaakceptował, sprawa jedynie toczy się co 
do lokalizacji oraz warunków technicznych.
Radna I. Lewińska zapytała również o możliwość rozbudowy sieci internetowej     
(okablowanie całej Gminy)oraz plany budowy ścieżek rowerowych.
9)Radny Szafran- ponowna dyskusja na temat oczyszczenia poboczy dróg z zarośli 
oraz zapotrzebowania na kruszywo.
10)Radna Z.Dyła- sprawa oświetlenia w miejscu wjazdu na osiedle Leśne;
-brak sprawozdania z działalności Komisji Przeciwalkoholowej za miniony rok.
11)Zamieszczenie słupów ogłoszeniowych w większych miejscowościach gminy.

Na wszystkie zapytania dotyczące wyżej wymienionych tematów w podjętej dyskusji 
Wójt  B.Stein  udzielił  wyczerpującej  odpowiedzi.  Następnie  przewodniczący 
poinformował,  że  od  2010r.  wszystkie  sprawy  leśne  załatwiane  będą  u  leśniczego. 
Projekty  zagospodarowania  lasu  są  udostępnione  w  Urzędzie  Gminy  w  celu 
sprawdzenia zapisu ze stanem faktycznym. 
Wójt  B.Stein-  plan urządzania lasów przygotowuje Starostwo Powiatowe,  natomiast 
wykonanie należy do firmy,  która wygrała przetarg.  Plany są robione na podstawie 
zdjęc satelitarnych. Istnieją również sytuacje gdzie działki leśne są klasyfikowane jako 
rolne lub odwrotnie, co ma znaczenia przy naliczaniu wysokości podatków. W  celu 
sprawdzenia plany zagospodarowania udostępnione są w Urzędzie Gminy. 
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Punkt 12- Zakończenie obrad
O  godzinie  15:15  Przewodniczący  podziękował  wszystkim  za  przybycie  i 

zakończył obrady.

         …............................                                          ….............................
Protokołowała:Danuta Stolarczyk                            Przewodniczący Rady
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